
Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Rolnictwa Ochrony 

Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury 

Sportu i Spraw Społecznych, odbytego w dniu 6.06.2024 r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora w Więcborku. 

Posiedzenie trwało od godz. 7:10 – 7:30 

Obecność według załączonej listy obecności – obecnych 15/15 radnych. 

Spoza składu Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

Posiedzenie połączonych Komisji RM poprowadził Przewodniczący Komisji Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego p. Jacek 

Kabattek. 

Rozpoczynając posiedzenie Przewodniczący Komisji powitał wszystkich obecnych  

i przypomniał, że tematem, który zajmą się radni, dotyczy zaopiniowania projektu uchwały  

w sprawie wprowadzenia regulaminu użytkowania skateparku przy ul. Plażowej  

w Więcborku. 

Kontynuując posiedzenie przekazał głos Zastępcy Burmistrza Więcborka p. Jackowi 

Masztakowskiemu, który przedstawił założenia projektu ww. uchwały. 

Zastępca Burmistrza Więcborka powiedział, że Burmistrz Więcborka poprosił o wywołanie 

sesji w trybie nadzwyczajnym w tej konkretnej sprawie, gdyż sama inwestycja miała być 

wykonana pod koniec lipca, natomiast już teraz wykonawca zgłosił gotowość oddania do 

odbioru wykonanego zadania. Gmina Więcbork chciałaby udostępnić ten obiekt jeszcze przed 

wakacjami, a to też wiąże się z koniecznością ustalenia regulaminu korzystania z obiektu. 

Regulamin jest prawem miejscowym, które podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego, a akt taki wchodzi w życie po 14 dniach od daty 

publikacji. Przyjęcie w dniu dzisiejszym Regulaminu sprawi, że z dniem otwarcia skateparku 

do użytkowania Regulamin będzie już obowiązywać. Radni otrzymali treść projektu uchwały 

wraz z załącznikiem w postaci Regulaminu. W między czasie do Gminy wpłynęły sugestie 

przedstawicieli Nadzoru nad Uchwałami, co do niektórych zawartych w Regulaminie zapisów 

dotyczące: 

• Pkt 8 proponowany w brzmieniu „Każdy użytkownik jest zobowiązany do 

wykorzystywania urządzeń skateparku tylko zgodnie z ich przeznaczeniem i na własną 

odpowiedzialność. W przypadku osób niepełnoletnich odpowiedzialność ponoszą ich 

prawni opiekunowie” – zasugerowano, że taka odpowiedzialność wynika z Kodeksu 

cywilnego i nie podlega regulacji przez Radę Miejską. Odpowiedzialność nieletnich 

wynika również z Kodeksu cywilnego z art. 427. Zapis o odpowiedzialności 

zaproponowano usunąć. Urząd zaproponował wprowadzenie zapisu, że osoby, które nie 

ukończyły 18 roku życia, mogą przebywać na terenie skateparku wyłącznie pod opieką 



rodziców, opiekunów lub innych przedstawicieli ustawowych. Zapis trudny do 

wyegzekwowania, ale bezpieczny dla właściciela obiektu. 

• Pkt 9 – zwrócono uwagę na sformułowanie „Zaleca się, aby każda osoba korzystająca 

z urządzeń skateparku, przez cały czas jazdy, używała kasku ochronnego oraz kompletu 

ochraniaczy” – redakcyjnie stwierdzono, że określenie „zaleca się, aby” nie ma charakteru 

normatywnego, zatem proponowano wykreślenie tego sformułowania i zastąpienie go  

w brzmieniu „Każda osoba korzystająca z urządzeń skateparku, przez cały czas jazdy, 

powinna używać kasku ochronnego oraz kompletu ochraniaczy” 

• Pkt 14 „Pamiętaj o innych użytkownikach skateparku – nie jeździsz sam!” – zapis uznano 

za sugestię, która nie powinna znaleźć się w Regulaminie. – wykreślenie. 

• Pkt 16 Na terenie skateparku obowiązuje bezwzględny zakaz: 

a) spożywania napojów alkoholowych oraz środków odurzających, palenia tytoniu, 

b) wnoszenia szklanych opakowań, petard oraz innych przedmiotów niebezpiecznych, 

c) wprowadzania zwierząt 

Zaproponowano wykreślenie punktu, jako rzeczy uregulowane w zapisach ustawowych. 

Jest to obiekt użyteczności publicznej, a tych obowiązuje zakaz spożywania alkoholu. 

Chodzi o to, żeby uniknąć zarzutu, że Rada Miejska weszła w nie swoje kompetencje. 

• Pkt 17-18 – zarzucono, że nie wskazano do kogo zwrócić się w przypadku łamania 

Regulaminu, stąd proponuje się pozostawienie jedynie pkt 18 w brzmieniu: „O wszelkich 

aktach wandalizmu lub innych niebezpiecznych zdarzeniach mających miejsce na terenie 

skateparku należy poinformować: 

Urząd Miejski w Więcborku 

tel. (+48) 52 3895207, 

(+48) 52 3895226, 

fax.(+48) 52 3897212 

e-mail: umwiecbork@wiecbork.pl 

oraz Policję tel. 997 

 

Ze strony Radnych wątpliwości wzbudziły zapisy pkt.10 i 12 

 

„Na każdym z elementów skateparku służących do jazdy mogą przebywać maksymalnie 3 

osoby” i „Na jednym elemencie może jeździć maksymalnie 1 osoba”  - w jednym zapisie 

mamy do czynienia z „przebywaniem na obiekcie” w drugim „jazdę na obiekcie”, czyli  

z odrębnymi sytuacjami. 

Zapisy zawarte w regulaminie są zamieszczone w niemal wszystkich tego typu regulaminach, 

jakie zostały przeanalizowane 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Radna Dorota Wnuk nawiązała do pkt 8 po poprawce, tj. wykreślenie „zaleca się” na 

„powinna”. Zdaniem radnej nie jest to chyba uściślenie i raczej widziałaby tu określenie „jest 

zobowiązana”, jako bardziej precyzyjne. 

Zastępca Burmistrza Więcborka odpowiedział, że chciano wprowadzić ten zapis, ale  

z drugiej strony, kto ma to egzekwować. Jest to swego rodzaju gra słów. 

Radny Tomasz Bykowski w związku z pkt 17 „Osoby niestosujące się do postanowień 

niniejszego regulaminu zostaną usunięte z terenu skateparku”, pytał, czy przy obiekcie 

planowane jest wprowadzenie stałego nadzoru.  

 

mailto:umwiecbork@wiecbork.pl


Zastępca Burmistrza Więcborka wskazał, że obiekt objęty jest monitoringiem, więc każde 

niepokojące zachowanie, czy akt wandalizmu zostanie utrwalone, a zapisy udostępniane 

Policji.  

 

Radna Beata Lida stwierdziła, że biorąc pod uwagę wszystkie punkty Regulaminu,  

a w szczególności te wykreślone, proponowała, aby umieścić je na odrębnej tablicy–hasłowo, 

jako informacja dla użytkowników.  

 

Zastępca Burmistrza Więcborka zapewnił, że będzie zamontowana tablica z Regulaminem 

oraz tablice, które obrazkowo pokazywać będą konkretne zakazy. 

 

Radna Sylwia Świerczewska-Łaznowska powróciła do pkt, o którym mówiła radna Wnuk 

proponując zamiast sformułowania: „powinna”, czy „zaleca się” ująć go, jako: „należy 

używać kasku”. 

 

Tu Zastępca Burmistrza Więcborka zaproponował sformułowanie „zobowiązana jest”, jako 

lepiej brzmiące składniowo. 

 

Radny Andrzej Wenda zajął głos w kwestii warunków atmosferycznych. Rozumiał, że  

w momencie zaistnienia określonych zjawisk atmosferycznych osoba monitorująca obiekt 

pojawi się w miejscu z odpowiednią interwencją. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka mówił, że jeżeli pojawią się sytuacje typu, np. oblodzenie, 

śnieżyca, itp. wiadomo, że obiekt zostanie zamknięty dla celów bezpieczeństwa. 

 

Burmistrz Więcborka zabierając głos w dyskusji doprecyzował, że zarówno w wypowiedzi 

radnego Tomasza Bykowskiego, jak i radnego Andrzeja Wendy pojawiła się kwestia nadzoru, 

czy monitoringu. Monitoring będzie wizyjny i w zdecydowanej większości będzie on służył 

do ewentualnych celów dowodowych. Natomiast nikt nie będzie cały czas tego monitoringu 

śledził. Nie będzie z kolei przy obiekcie osoby, tzw. administrującej, czy pilnującej porządku 

na obiekcie. Instalacja, podobnie, jak większość mu podobnych, będzie ogólnodostępna  

z Regulaminem określającym zasady korzystania z niego. Poza tym w Regulaminie wpisano 

zasadę, że korzystanie z urządzeń skateparku w przypadku ich oblodzenia lub, gdy są mokre 

jest zabronione. Jest to komunikat dla osób, które chciałby skorzystać, a zauważą takie 

konkretne zjawiska, aby zrezygnowały w tym momencie z korzystania. 

 

Radny Wenda zapytał, czy obiekt będzie ubezpieczony na okoliczność mogących tam 

zaistnieć wypadków. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka stwierdził, że jeżeli będą korzystać z obiektu zachowując 

obowiązujące przepisy bezpieczeństwa nie powinno się nic stać, ale korzystanie z tego typu 

obiektów wiąże się w jakiś sposób z kontuzjami rożnego rodzaju i osoby, które to robią 

muszą się liczyć z takimi konsekwencjami. To też wynika pośrednio z przedmiotowego 

Regulaminu. Trudno ponosić odpowiedzialność za, to, że ktoś, np. źle upadnie i załamie rękę. 

Obiekt jest zbudowany zgodnie z sztuką i zostanie odebrany przez nadzór budowlany.  

 

Radny Bykowski chciał wiedzieć, czy na terenie plaży miejskiej przy wszystkich obiektach 

rekreacyjnych znajdujących się w tym miejscu teraz również i przy skateparku, jest jakiś 

gospodarz, który ewentualnie mógłby reagować w przypadku, np. pozostawienia jakiegoś 

niebezpiecznego przedmiotu. Radnemu chodziło o kontrolę, bądź dozór, być może nie stały, 



ale mający ogląd sytuacyjny. Wskazywał tu na osobę, która zajmuje się wypożyczaniem 

sprzętu wodnego oraz pola namiotowego. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka odpowiedział, że takiej osoby stale dozorującej obiekty 

sportowe tam nie ma. Osoba zajmująca się wypożyczaniem sprzętu wodnego i pola 

namiotowego ma w pieczy jedynie ten zakres. Natomiast w godzinach porannych każdego 

dnia w okresie letnim, zarówno plaża oraz obiekty związane z wypoczynkiem i rekreacją są 

sprzątane i ewentualne zauważone nieprawidłowości podlegają zgłoszeniu do Urzędu 

Miejskiego. Wówczas na bieżąco dokonywane są konieczne naprawy oraz przeciwdziałania 

zjawiskom niepożądanym. Gminy Więcbork nie stać na zatrudnienie dodatkowej osoby, 

chyba, że na zasadzie dzierżawy osobie prywatnej. Jest to obiekt ogólnodostępny, tak jak jest 

to zapisane w regulaminie i jako taki nie podlega stałej kontroli osoby nadzorującej sposób 

użytkowania. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały wraz z wniesionymi poprawkami. 

 

Obecnych 15 radnych. 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodniczący Komisji 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

Infrastruktury Gminnej 

i Porządku Publicznego 

 

/-/ Jacek Kabattek 


